
PROTOKÓŁ Nr XXXIII/2014
z przebiegu obrad XXXIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Lubiszyn

odbytej w dniu 24 stycznia 2014r.

Sesja rozpoczęła się o godz.1400 i zakończyła się o godz.1630

Na sesji obecnych było 14 radnych według załączonej listy obecności.
Nieobecny: R.Sławiński

Do punktu 1 porządku obrad:
A.Terlecki  –  Przewodniczący Rady Gminy –  dokonał  otwarcia  XXXIII  zwyczajnej  sesji
Rady Gminy Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości.
Stwierdził, iż na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 14 radnych, wobec czego rada może
obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Do punktu 2 porządku obrad:
A.Terlecki - przedstawił proponowany porządek obrad, który został większością głosów (13
„za”, 1 „wstrzymujący się”) przyjęty w niżej podanym brzmieniu:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  wieloletniego  programu  osłonowego  w

zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.
4. Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do

przyznania pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup
posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego
gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie  dożywiania” na lata 2014-
2020.

5. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w
formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla
osób  objętych  wieloletnim  programem  wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.

6. Projekt  uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy
Społecznej w Lubiszynie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji
publicznej  dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego, o którym mowa w
ustawie z dnia 10 kwietnia 1997r. Prawo energetyczne.

7. Informacja Komisji Rewizyjnej z działalności za 2013r.
8. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014r.
9. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami.
10. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami.
11. Interpelacje i wnioski radnych.
12. Wolne wnioski i informacje.
13. Zamknięcie obrad sesji.
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Do punktu 3 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu
osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie  dożywiania” na lata 2014-
2020.
J.Bąkowski – Program, który dzisiaj  jest tematem obrad wynika z przyjętego przez Radę
Ministrów Wieloletniego Programu Wspierania Finansowego Gmin w zakresie dożywiania i
ma na celu ograniczenie niedożywienia dzieci i młodzieży. Gmina będzie udzielała pomocy,
gdy dziecko lub uczeń wyrazi chęć zjedzenia posiłku. Wtedy dyrektor szkoły lub przedszkola
informuje GOPS o potrzebie udzielenia pomocy w formie posiłku. Jednak żeby taka pomoc
mogła  być  udzielana  bez  wydawania  decyzji  administracyjnej  oraz  bez  przeprowadzania
wywiadu środowiskowego musi być przyjęty przez gminę odpowiedni program osłonowy, co
dzisiaj  zamierzamy uczynić.  Komisja  Oświaty i  Spraw Socjalno-Komunalnych uznała  ten
projekt uchwały za słuszny i zaopiniowała go pozytywnie.
E.Stojanowska – Dotychczasowy program w zakresie dożywiania obowiązywał do 2013r.
Teraz jest nowy program na lata 2014-2020. Co do programu osłonowego, od ogólnej liczby
dzieci  dożywianych  20%  dzieci  możemy  dożywiać  bez  przeprowadzania  wywiadu
środowiskowego na zlecenie dyrektora szkoły, czy przedszkola. Ma terenie gminy to się waha
od 30 do 50 dzieci miesięcznie możemy objąć taką pomocą. To są różne przypadki, np. jeśli
rodzice nie chcą starać się u nas o taka pomoc, bądź się nie kwalifikują a jest np. w rodzinie
niepełnosprawność,  długotrwała  choroba.  Tam gdzie  wiemy,  że  sytuacja  jest  ciężka.  Tam
gdzie dyrektorzy szkół wiedzą o takich sytuacjach możemy takiej pomocy udzielić.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXIII/225/2014

Do punktu 4 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego
uprawniającego  do  przyznania  pomocy  w  zakresie  dożywiania  w  formie  świadczenia
pieniężnego  na  zakup  posiłku  lub  żywności  dla  osób  objętych  wieloletnim  programem
wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie  dożywiania  „Pomoc  państwa  w  zakresie
dożywiania” na lata 2014-2020.
J.Bąkowski  – Głównym celem podniesienia tego kryterium jest to, aby większą ilość osób
objąć tą pomocą. Komisja z zadowoleniem przyjęła tą propozycję i pozytywnie zaopiniowała
przedstawiony projekt uchwały.
E.Stojanowska – Poprzedni program Pomoc Państwa w zakresie dożywiania na lata 2006-
2013 od razu zakładał kwotę 150%. Natomiast nowy program założył 100% kwoty bazowej.
Jeśli  chcemy podwyższyć ta  kwotę do 150%, czyli  do poprzedniego stanu to  musimy to
ustanowić uchwałą.
A.Terlecki – W jakim stopniu jest to refinansowane przez Wojewodę?
E.Stojanowska – Podstawowym założeniem jest 40% wkładu własnego gminy. Natomiast
my zawsze  ubiegamy się  o  zmniejszenie  tego  procentu.  W zeszłym roku  udało  nam się
dodatkowo uzyskać 10% od Wojewody. W tym roku też będziemy się starali o zmniejszenie,
ale  na  to  składa  się  6  kryteriów,  które  są  oceniane  i  według  których  gmina  może
zakwalifikować  się  do  zmniejszenia  tej  stopy  procentowej.  Między  innymi  jest  to  stopa
bezrobocia,  ilość  osób  korzystających  z  pomocy  społecznej,  ogólnie  kondycja  finansowa
gminy.
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A.Terlecki – Jaki jest koszt tego programu?
E.Stojanowska – W ubiegłym roku koszt całego programu wyniósł 620.000zł., co stanowiło
434.000zł.  z  budżetu państwa i  186.000zł.  z  budżetu gminy.  Na ten  rok mamy otrzymać
315.000zł.  z  budżetu państwa i  mamy założone w budżecie  40% wkładu własnego,  czyli
240.000zł. Mam nadzieję, że to się zmniejszy.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXIII/226/2014

Do punktu 5 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w
zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w
zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.
J.Bąkowski – Komisja Oświaty i  Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała
przedstawiony projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXIII/227/2014

Do punktu 6 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego
Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubiszynie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu
administracji  publicznej  dotyczących  zryczałtowanego  dodatku  energetycznego,  o  którym
mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997r. Prawo energetyczne.
J.Bąkowski – Komisja Oświaty i  Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała
przedstawiony projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXIII/228/2014

Do punktu 7 porządku obrad:
Rada Gminy zapoznała się z informacją Komisji Rewizyjnej z działalności za 2013r.

Do punktu 8 porządku obrad:
A.Terlecki –  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenie  planu  pracy Komisji
Rewizyjnej na 2014r.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXXIII/229/2014

Do punktu 9 porządku obrad:
T.Karwasz – 20 grudnia uczestniczyłem w Zgromadzeniu Euroregionu. Był przedstawiany
budżet na 2014r.
23 grudnia byłem u Notariusza w sprawie przekazania nieruchomości w Stawie.
24 grudnia uczestniczyłem w Zarządzie ZCG MG-6.
8 stycznia byliśmy z wizytą u naszych partnerów w Briesen.  Omawialiśmy harmonogram
współpracy na 2014r.
9 stycznia spotkaliśmy się z Zarządem Pszczelarzy. Omawialiśmy wspólne przedsięwzięcia
na ten rok.
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Spotkaliśmy się  z  Zarządem OSP gdzie  omawialiśmy bieżące  sprawy i  inwestycje.  OSP
Lubiszyn odebrało już pojazd z Komendy Powiatowej straży pożarnej. Mamy jeszcze odebrać
cysternę.
12 stycznia odbyła się Wielka Orkiestra Świątecznej pomocy. Chcę pogratulować tym, którzy
się przyczynili do tego sukcesu na terenie naszej gminy.
13  stycznia  był  Zarząd  ZCG  MG-6,  następnie  spotkanie  z  Ochotniczą  Strażą  Pożarną  z
Lubiszyna.
14 stycznia odbyła się rada budowy na sali w Wysokiej.
15 stycznia – rada budowy na sali  w Stawie.  Następnie Zarząd ZCG MG-6 i  wieczorem
zebranie wiejskie w Lubiszynie.
16 stycznia spotkałem się z naszymi dzielnicowymi, gdzie omawialiśmy bieżące sprawy.
18 stycznia byłem na spotkaniu opłatkowym z pszczelarzami.
19 stycznia spotkaliśmy się na podsumowaniu roku i uhonorowaniu tych wszystkich, którzy
w poprzednim roku mocno zaznaczyli się w naszej gminie, którzy osiągnęli jakieś laury.
21  stycznia  odbyło  się  spotkanie  z  Zarządem  OSP Lubno  na  temat  bieżących  potrzeb.
Potkałem się z Dyrektorem Wydziału Infrastruktury LUW, gdzie omawialiśmy 2014r. Są to
wizyty na początku roku żeby przeanalizować gdzie, co i jak można zrobić.
22 stycznia uczestniczyłem w komisjach rady gminy. W między czasie trwało też spotkanie z
dyrektorami  szkół.  Następnie  uczestniczyłem  w  otwarciu  Gorzowskiego  Ośrodka
Technologicznego w Stanowicach. Chciałbym, aby nasze szkoły zaczęły współpracę z tym
ośrodkiem.
23 stycznia Byłem wraz z panią skarbnik w Urzędzie marszałkowskim gdzie podpisywaliśmy
aneksy do umów na szatnie. Przeprowadziliśmy też takie bieżące rozmowy na temat 2014r. i
zakończenia inwestycji, które obecnie realizujemy.
Tego samego dnia podpisywaliśmy umowę w Euroregionie dotyczącą miękkich projektów.

Do punktu 10 porządku obrad:
A.Terlecki – 29 listopada odbyło się uroczyste otwarcie siłowni w Stawie oraz uroczyste
otwarcie sali wiejskiej w Gajewie.
5  grudnia  uroczyste  otwarcie  Mikołajkowego  Turnieju  Tenisa  Stołowego  pod  patronatem
Rady Gminy w Ściechowie. Chciałbym podziękować wszystkim zaangażowanym osobom.
Było  ok.  60  zawodników,  co  świadczy  o  tym,  że  turniej  cieszy  się  coraz  większym
zainteresowaniem.
7  grudnia  byłem  na  spotkaniu  opłatkowym  w  Ściechowie  organizowanym  przez
Stowarzyszenie Pomocy Osobom Niepełnosprawnym „Szansa”.
14 grudnia odbyło się spotkanie opłatkowe w Baczynie zorganizowane przez Radę Sołecką.
15 grudnia spotkanie opłatkowe zorganizowane przez Radę Sołecką w Lubnie.
16 grudnia brałem udział w uroczystym otwarciu po remoncie szkoły w Baczynie.
18  grudnia  byłem  na  spotkaniu  opłatkowym  zorganizowanym  przez  Przedszkole  w
Lubiszynie.
Tego  samego  dnia  spotkałem  się  z  Panem  Wójtem  gdzie  omawialiśmy  bieżące  sprawy.
Następnie uczestniczyłem w spotkaniu opłatkowym w szkole w Ściechowie.
19 grudnia odbyła się sesja Rady Gminy.
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20  grudnia  byłem  na  spotkaniu  opłatkowym  zorganizowanym  przez  Stowarzyszenie
Oświatowe PROMYK w Lubnie.
30 grudnia spotkałem się z Panem Wójtem. Omawialiśmy bieżące sprawy.
12 stycznia brałem udział  w Wielkiej  Orkiestrze Świątecznej  Pomocy.  Podziękowania dla
Pana W.Zwieruho i szczególnie za zaangażowanie dla wszystkich, którzy brali udział w tym
przedsięwzięciu. Szczytna akcja, duży sukces.
16 stycznia spotkałem się z Panem Wójtem. Omawialiśmy bieżące sprawy.
18  stycznia  brałem  udział  w  pogrzebie  Zasłużonego  dla  Gminy  Lubiszyn  Pana  Juliana
Rodziewicza, gdzie reprezentowałem Radę Gminy.
19  stycznia,  jak  większość  z  Państwa,  brałem  udział  w  podsumowaniu  roku  2013  w
Lubiszynie.

Do punktu 11 porządku obrad:
A.Terlecki – Na poprzednich sesjach p. Radny T.Piotrowski pytał o sprawozdania za II i III
kwartał 2013r., których nie było w BIP.
T.Karwasz – Sprawozdania są zamieszczane.
A.Terlecki – Były też moje uwagi dotyczące strony internetowej. Dziękuję, ta strona jest już
aktualizowana.
Pytałem też o ul.Lipową w Baczynie, czy ten projekt jest już rozstrzygnięty?
T.Karwasz – Byłem w Wydziale Infrastruktury. Dofinansowania na ten rok nie otrzymamy a
z tego względu, że było 10 mln. zł,. natomiast złożonych wniosków było na 41 mln. Z czego
część wniosków było wielomilionowych. Otrzymały tylko dofinansowania takie gminy jak
Kargowa, Strzelce Krajeńskie, Gorzów Wlkp., Świebodzin i Zbąszynek. Jesteśmy po takich
uzgodnieniach, że mamy przygotować wniosek na schetynówki, które chcielibyśmy robić tym
systemem. Pojadę z tym do LUW i będę rozmawiał. To jest też po to żebyśmy wiedzieli, w
jakim kierunku podejmować działania, bo nie tylko ze schetynówek będą te pieniądze. Po
rozmowie  z  Urzędem Marszałkowskim wiemy też,  że  na  te  drogi  będą  też  pieniądze  z
działania programu obszarów wiejskich, ale termin naboru jest nieco późniejszy.
A.Terlecki –  Jeszcze  było  pytanie  radnego  T.Piotrowskiego  dot.  Miejskiego  Obszaru
Funkcjonalnego i niezakwalifikowania Gminy Lubiszyn. Wtedy Pan poinformował, że ZCG
MG-6 zwrócił się z pismem do ministerstwa i nie było odpowiedzi. Czy na dziś wiemy coś
więcej?
T.Karwasz –  Odpowiedzi  w  dalszym  ciągu  nie  ma.  Było  nie  tylko  wystąpienie  do
Ministerstwa,  ale  i  do Marszałka Województwa.  Później  jeszcze  Marszałek Województwa
miał  jak  gdyby  ewentualność  zmiany  tego  wszystkiego.  Natomiast  chodzi  tu  o  te
zintegrowane inwestycje terytorialne, które się toczą. Już te porozumienia zostały podpisane.
Jest  pewien  plan  finansowy  i  chciałbym  powiedzieć,  że  nie  weszliśmy  w  ten  układ
zintegrowanych inwestycji terytorialnych z uwagi na to, że Ministerstwo w oparciu o dane,
jakie  zostały  przesłane  nie  zakwalifikowało  naszej  gminy,  zdobyliśmy za  mało  punktów.
Natomiast  przyglądam się  temu,  co  się  dzieje  w ramach  tych  zintegrowanych  inwestycji
terytorialnych i chciałbym Państwu powiedzieć, że praktycznie skorzystamy z tych pieniędzy
w równym stopniu jak inne gminy.  Na dzień dzisiejszy jeszcze z  tych pieniędzy ma być
wykonany Zespół Szkół Technicznych w budynku po starym szpitalu, mają zostać zakupione
środki  transportowe,  mają  być  zrobione  schody  „Do  nikąd”.  Tą  są  w  zasadzie  główne
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inwestycje. Jeśli chodzi o zasięg gmin to skorzystamy z zakupu środków transportowych dla
MZK, nasza młodzież też korzysta  z  tych szkół,  które powstaną.  Na dzień dzisiejszy nie
mamy żadnych możliwości  przywrócenia tego żeby wpisać się  w to wszystko.  Natomiast
myślę, że te inne formy współpracy miasta Gorzowa i ościennych gmin w dalszym ciągu są.
Ze Starostwem też są.
J.Bąkowski – Prawie cała dzisiejsza sesja poświęcona była pomocy społecznej. Myślę, żeby
kontynuować dyskusję w tym kierunku i zastanowić się jeszcze nad innymi formami pomocy
dla rodzin potrzebujących. Mam na myśli „Kartę Dużej Rodziny”. Na dzień dzisiejszy proszę
potraktować, jako hasło do dyskusji.  Myślę, że znalazłoby się wiele płaszczyzn wydatków
rodzin wielodzietnych, które ta karta mogłaby obejmować. Chociażby koszt dojazdu do szkół
ponadgimnazjalnych, opłaty za wodę, kanalizację, energię elektryczną, itp.  Uważam, że w
dobie  głębokiego  niżu  demograficznego  bardzo  słuszne  byłoby  wsparcie  dużych  rodzin,
chociażby w podziękowaniu za to, że dzięki tym rodzinom niż demograficzny nie jest jeszcze
groźny. Moim celem jest wywołanie dyskusji na ten temat. Jeśli będzie wola zastanowimy się
jak to zrealizować.
G.Skorupska – GOPS zajmuje się takimi rodzinami. Wydaje mi się, że jak ktoś potrzebuje
pomocy to idzie do ośrodka pomocy społecznej.
A.Terlecki – To jest zupełnie inna kwestia. Teraz to jest bardzo popularny temat.
T.Karwasz – Trzeba zebrać dane ile takich rodzin mamy. Ośrodek Pomocy Społecznej określi
nam ile takich rodzin mamy i ile już jest objętych pomocą.
A.Terlecki – Musimy przedyskutować z prawnikiem, na co możemy sobie pozwolić, jeśli
chodzi o kwestie finansowe.
J.Legeziński – Prośba, żeby zrobić coś z tą drogą w Kozinach.
T.Karwasz – Jeśli  chodzi o Koziny to nie tylko tą drogę, bo tam będzie jeszcze nabór z
małych projektów.
S.Andrzejewski – Proszę też przychylnym okiem spojrzeć na Kretkowo.
T.Karwasz – Objadę wszystkie sołectwa i będziemy rozmawiać.

Do punktu 12 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił odpowiedź Starostwa Powiatowego w sprawie skargi, którą Rada
Gminy przekazała do rozpatrzenia według właściwości a dot. działalności Spółki Wodnej.
A.Pawelec – Przewodniczący Spółki Wodnej w Lubiszynie – W 2011r. 10 osób zawiązało
Spółkę Wodną. Na dzień dzisiejszy mamy 106 członków. Według otrzymanej dokumentacji
obliczyliśmy,  iż  mamy 326  km rowów.  Po  przeprowadzonej  weryfikacji  mamy 411  km.
Jesteśmy na II miejscu w Powiecie Gorzowskim, jeśli chodzi o długość rowów melioracji
szczegółowej. Ta sytuacja, którą Pan Przewodniczący przedstawił jest m.in. konsekwencją nie
do końca precyzyjnego prawa wodnego, na podstawie którego spółka musi funkcjonować.
Takie właśnie zachowania wielu właścicieli gruntów prowadzą do tego, że sam nie robi i nie
chce uczestniczyć w kosztach. Przyjęliśmy na początku zasadę, że do wszystkich wysyłamy
informację na poziomie składki ustalonej przez Walne Zgromadzenie tj. 150zł. od 1 hektara,
to wychodzi ok. 3 zł. za 1 metr bieżący rowu. Jaki przyjąć mechanizm działania żeby można
było  zrobić  konserwację  a  często  odbudowę rowów i  obciążyć  dopiero  po  tych  kosztach
właścicieli.  Myślę,  że  to  by się  ciągnęło  latami.  Wszyscy by się  odwoływali.  Tam gdzie
właściciele potrzebują tego żeby melioracja funkcjonowała dobrze często zaangażowanie jest
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bardzo minimalne.  Są  też  takie  sytuacje  gdzie  właściciel  działki  nie  pozwala,  aby sprzęt
poruszał się po jego gruncie. W minionym roku wielu właścicieli zaangażowało się np. w
Mystkach i Wysokiej gdzie sami wykarczowali krzaki. Dzięki temu mogliśmy wykonać prace
koparką. Koszt odbudowy rowu to 15-20zł. za 1 mb. Ta pomoc rolników te koszty zmniejsza
do 5-7 zł. W poszczególnych miejscowościach płatności wahają się od 2 do 20%. Nawet w
miejscowościach gdzie nie ma członków mamy wykazane płatności a to dlatego, że Agencja
Nieruchomości Rolnych zapłaciła nam za swoje grunty 20.000zł.  i  dlatego występują tam
płatności. Planowaliśmy wykonać 5 km rowów a zrobiliśmy 10 km. Uważam, że w dalszym
ciągu jest bardzo mała wiedza na temat mechanizmów funkcjonowania spółek wodnych.
J.Obara – Proszę mi powiedzieć, jaka kwotę wydaliście w 2013r. i jak Pan widzi przyszłość
spółki?
A.Pawelec – Mam nadzieję, że ta świadomość będzie coraz większa.
A.Terlecki – Dobrze, że ta spółka się zawiązała i wykonuje jakieś prace na terenie gminy, bo
przez lata  nic  się  nie  działo.  Natomiast  trochę niepokoi  mnie pismo,  które dostaliśmy od
Starostwa Powiatowego.
A.Pawelec – Są w naszej okolicy spółki, gdzie ludzie płacą składki bez deklaracji.
A.Terlecki – Kto jest członkiem Spółki Wodnej, jeżeli nie jest wymagana deklaracja?
A.Pawelec –  Ten  sam  zapis  funkcjonował  dawniej,  że  właściciel  gruntu,  który  odnosi
korzyści był z automatu członkiem spółki wodnej.
A.Terlecki – W tej chwili obowiązuje Prawo wodne. Pan mówi, że z tego prawa nie wynika
konieczność składania deklaracji. To kto na podstawie obowiązującego prawa wodnego jest
członkiem spółki wodnej?
A.Pawelec – Nie z automatu.
J.Obara – Nie może Pan zmusić do zapłacenia osoby, która nie złożyła deklaracji.
A.Terlecki – Miejmy nadzieję, że ludzie będą czuli  potrzebę istnienia tej  spółki wodnej i
płacenia tych składek.
A.Pawelec – Jeśli ktoś nie zapłaci składki a spółka wykona prace to może wtedy obciążyć
właściciela, ale wtedy pełnymi kosztami.
M.Skrzypczak – To jest ciężki temat. To wszystko opiera się o świadomość. Wydaje mi się,
że jest jeszcze mało rozmów i spotkań z rolnikami. Dlatego prośba do sołtysów, aby przy
okazji organizowanych zebrań zapraszać Pana Pawelca, żeby przekazywać jasne informacje,
albo wykonuje się  samemu prace,  albo  wnosi  się  opłatę  na rzecz spółki.  Takie rozmowy
musza być prowadzone z właścicielami gruntów.
W.Zwieruho – 326 km było na początku działalności spółki wodnej a później znalazło się
411km.  Na  podstawie  jakiego  dokumentu  zwiększyła  się  długość  urządzeń  melioracji
szczegółowej? W ostatnich Wieściach Lubiszyńskich było ciekawie opisane działanie spółki
wodnej. Otrzymaliście 60.000zł., z tego 40.000zł. od Wójta Gminy a 20.000zł. od Starosty.
Napisaliście, że wykonano 10 km rowów. Przy 411 km. to jest 4%, z czego się cieszyć?
Rozmawiajmy  z  właścicielami  gruntów.  Nie  wysyłajmy  dokumentów,  jeżeli  nie  mamy
potwierdzonych zasięgów konkurencyjnych, zasięgów oddziaływania. Dziwicie się, że ludzie
nie płacą. Nie płacą, dlatego że według tych danych do mnie możecie przyjść za 90 lat. Na
początku każdego roku powinny być zrobione przedmiary robót.
J.Domagała –  Dzięki  pracy wykonanej  przez  Spółkę  Wodną  Wysoka  została  osuszona  i
pozbawiona wody w piwnicach.
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J.Obara – Trzeba planować prace na każdy rok i informować o nich rolników. To muszą być
konkretne informacje.
A.Pawelec – To co zrobiliśmy do tej pory to są rowy zbiorcze, do których spływa woda z tych
bocznych rowów.
A.Terlecki –Nie  ule  wątpliwości,  że  musi  pan  działać  w  granicach  prawa.  Uważam,  że
powinien Pan przygotować jakiś plan pracy na kolejne lata i podjąć rozmowy z rolnikami i
podnosić świadomość mieszkańców.
S.Andrzejewski – Mamy już oczyszczony rów, więc proponuję, aby Starostwo przyjrzało się
naprawie drogi do Ściechówka tak, aby ona była przejezdna.
D.Arend – Droga powiatowa w Brzeźnie jest nieposypana.
M.Mołodciak –  Rozmawiałem  z  Naczelnikiem  i  stwierdził,  że  nie  ma  problemów  z
przejezdnością na terenie gminy Lubiszyn, ale przekaże te uwagi Panu Naczelnikowi.

Do punktu 13porządku obrad:
A.Terlecki – dokonał zamknięcia obrad XXXIII zwyczajnej sesji Rady Gminy.

Protokołowała:
K.Wiśniewska
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